
               

Dagsorden til -og referat fra- skolebestyrelsesmøde d. 19. marts 2025 

Dato: onsdag d. 19. marts kl. 17.00-19.00. Sted: Personalerummet SPS 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

FORMÅL – KOMMENTARER  
Hvad, hvorfor, hvordan      
 

REFERAT 
Beslutninger                                         

1.Valg af referent og mødedirigent 
(2 min. – 17.00-17.02) 

 Rune skriver referat 
Henrik leder mødet 
Anders, nyt medlem af bestyrelsen, er med for første gang. Anders er forælder til 
en elev på Hafnia, præsenteres for alle, og alle præsenterer sig for Anders 
 

2. Opfølgning på referatet fra sidste 
møde – evt. rettelser 
(3 min. – 17.02 – 17.05) 

 Ingen kommentarer eller rettelser, udover at KKFO-Rune først kommer ved næste 
møde 

3 Timetalsfordeling 2025-2026 
(30 min. – 17.05 – 17.30) 

Stine Mørch præsenterer 
timetalsfordelingen for 2025-
2026 hvor der er taget højde for 
ændringer på baggrund af de 
politiske beslutninger i 
kvalitetsløft for folkeskolen. 

- Spørgsmål, dialog og 
beslutning. 

Stine Mørch præsenterer timetalsfordelingen for 2025-2026 hvor der er taget 
højde for ændringer på baggrund af de politiske beslutninger i kvalitetsløft for 
folkeskolen. Stine indleder med at forklare og udfolde hvordan fordelingen, tal og 
forkortelser skal læses og forstås, og hvilke ting hun i samarbejde med Lars har 
udvalgt at dykke ned i ved dagens gennemgang. Stine fortæller hvilke hensyn og 
overvejelser der ligger til grund for det endelige udspil til fordeling og udmøntning 
af timetallet på årgangene i det næste skoleår. 
Stine fortæller om de nye ikke eksamenspligtige valgfag. Lars supplerer. 
Det er tanken at disse valgfag udbydes i 8. og 9. klasse. Det er tanken at der 
udbydes 6 forskellige fag, og at fagene udbydes på tværs af de to årgange. 
 
Spørgsmål og dialog undervejs. 
 
Beslutning: Bestyrelsen nikker til og tilslutter sig skolens forslag 
 

4. Orientering fra (O)  

(25 min – 17.30-17.50) 

a. Skoleleder:  

b. Personale: 

Lars fortæller om en invitation til den 24. april: et dialogmøde om indretningen af 
folkeskolen som man kan melde sig til. Lars vil gerne deltage hvis ikke andre kan. 
Onsdag den 22. oktober er der endnu et dialogmøde - begge dage er det med 
spisning. 



 c. Skolebestyrelses-forperson:  

d. Eleverne: 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt 

(byggeri, ansættelse, trafik) 

 
Personalet minus KKFO har været til kursus i dag i AI. 
 
Tine fortæller at der så småt er ved at blive læst op på de nye elever, og at det 
indledende arbejde omkring disse allerede nu er begyndt. 
Der har været et PR-arrangement for mulige kommende elever og familier: Der 
blev uddelt 36 reklame-t-shirts udover de allerede indskrevne elever. Det var en 
god eftermiddag, med stor tilslutning og godt humør.  
I år er der mange forældre som kommer ”udefra”. 
I morgen er der endnu et PR-arrangement med KKFO’ens personale. 
Der er udskolingsfest om et par uger. 
 
Henrik fortæller om et arrangement, et fyraftensmøde, for forældre på 
Familiekurserne, om uenigheder blandt de voksne og den påvirkning det har hos 
børnene. Arrangementet gik godt. 
Familiekursernes Amager-afdeling skal flytte lokaler. Gode lokaler, men længere 
ude på Amager. 
 
Christina minder om Skole- og Forældres gratisarrangement den 29. 4. i 
Charlottehaven. Børns Vilkår kommer indholdet. 
 
Arvid har et spørgsmål om hvorfor det hedder Kristendomsundervisning og ikke 
religion. Lars fortæller at det er politisk besluttet. 
 
Trine fortæller fra bogudvalget at de er godt i gang med at finde ud af hvilke 
bøger eleverne ønsker at pengene skal bruges på. 
12. april kommer der to bibliotekarer og fortæller om deres erfaringer med bøger, 
og kvalificerer valget yderligere. Trine fortæller at bøgerne også kommer eleverne 
på Hafnia til gode. 
 

5. Ferieplan for 25-26 
(10 min. 17.50-18.00) 

Vi skal vedtage næste skoleårs 
ferieplan 
(se bilag) 

Henrik fortæller om skolens forslag til næste skoleårs ferieplan. 
Bestyrelsen støtter forslaget. Henrik lægger ferieplanen ud på skoleporten 
hurtigst muligt. 
 

 
PAUSE 

(10 min. – 18.00-18.10) 
 

  



6. Kommunikation om MBF til 
forældre på SPS. 
(10 min – 18.10-18.20) 

Hvad er der behov for? 

Hvad kan strategien være? 

Christina indleder punktet, og refererer til det fælles skolebestyrelsesmøde hvor 
der blev talt om vigtigheden af kommunikationen fra -og mellem- skolen og 
forældre. 
Lars indvender at overdreven kommunikation fra skolens måske avler ubegrundet 
frygt hos forældre og familier. 
Lars fortæller om hvad der gøres på andre skoler, i fht. formidling og 
kommunikation. 
Kontaktforældre kunne spille en rolle i kommunikationsstrategien på SPS. 
Der tales om at holde kommunikationsbyrden så lille som muligt, og så koncis som 
muligt. 
Trine fortæller yderligere eksempler fra det fælles bestyrelsesmøde. 
Der tales om forskellige vægtninger af hensyn i fht. MBF og hvad og hvor meget 
der skal kommunikeres og hvilken strategi der skal udstikkes. 
Det foreslås at der bør være meget mere åbenhed fra forældre om hvordan deres 
børn kan være og er i verden, f.eks. ved det første forældremøde, for yderligere at 
skabe et inkluderende fællesskab ved at være åben om eget barns sårbarheder. 
Synspunktet diskuteres. 
 

7. Legepladsen – deling med ROS 
(10 min – 18.20-18.30) 

Der er udfordringer og 
muligheder 
 

Udskydes til næste møde 

8. SUS 2025 
(10 min – 18.30-18.40) 

Det er blevet tid til at planlægge 
næste skoleudviklingssamtale 
SUS). Den skal ligge i perioden 
april-september 2025. 

  
Samtalerne varer som 
udgangspunkt 3 timer. Ønsker 
en skole et kortere møde på 2 
timer, kan det sagtens lade sig 
gøre. 

  
Samtalen afholdes på skolen og 
skolen står selv for at invitere 
deltagerne i henhold til 
retningslinjerne. Fra området 
deltager områdechefen og 
skolekonsulenten. 
 

Udskydes til næste møde 



9. Ordet er frit 
(15 min – 18.40-18.55) 

Punktet er udskudt fra seneste 
møde: 
 
Her kan vi fortælle, hvad, som 
særligt optager os i forhold til at 
sidde i skb. Hvad er vi drevet af. 
og måske kan det afføde 
interessante perspektiver, som 
vi kan bruge fremadrettet i skb. 

 

10. EVT. 
(5 min – 18.55-19.00) 

 Stine kommer med oplæg om udskolingen til maj-mødet. Hvis der er særlige 
ønsker, skal disse ytres før da. Arvid spørger til den samlede mødetid for 9. 
klasserne. 
 
Lars fortæller at den 2. 10. løber den anden skoleudviklingssamtale af stablen. 
Mødet varer 2 timer. 
 
En forælder ønsker at diskutere skolens mobilpolitik, og synes at der burde være 
samme regler i alle klasser. Temaet og vinklen kan evt. drøftes med forperson-
skabet inden det tages op på et senere tidspunkt. 
 

Parkeringsplads og kommende 
punkter 
 

  
-Legepladsen – deling med ROS 
 
-SUS 2025 
 
-Ordet er frit 
 

 


